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18. marca - 
glasujmo za mir 
in lepšo bodočnost!

Pred izzivanji
ne bom®

Predpriprave za volitve poslancev v 
Ljudsko skupščino LRS. ki so zajele ves 
okraj do zadnjega zaselka, se vršijo v po
membnem času. O tem je na predvolil
nih sestankih povsod največ govora. Ni
koli se naši ljudje še niso tako radi 
ustavljali ob pogovorih o naši zunanje
politični situaciji, kakor ravno sedaj. Za
to so zborovanja postala zanimiva. Ni
kogar pa ni, ki ne bi odobraval politike 
našega vodstva in stališča 'Jugoslavije 
do današnjih mednarodnih vprašanj.

Kakor smo že večkrat povedali, mi ne 
zapiramo svojih oči pred stvarnostjo. Ni
česar si nimamo očitati, zato tudi nimamo 
vzroka, da bi o takih stvareh molčali ali 
pa jih tajili, Imamo ravno nasproten na
men. Mi hočemo vsakemu volivcu jasno 
raztolmačiti današnjo situacijo, mu jo 
razložiti do take mere, da si lahko vsak 
sam ustvari dokončno sodbo o vsem.

Zunanji ministr zvezne vlade tovariš 
Edvard Kardelj je na vprašanja nekate
rih poslancev na zadnjem zasedanju 
ljudske skupščine FLRJ odkrito govoril 
o položaju v katerem se nahajamo in o 
našem stališču. Položaj je tak, da nika
kor ni pravilno misliti, da je vojna neiz
ogibna. To trditev opiramo predvsem na 
dejstvo, da delovni ljudje v svetu ne že
lijo vojne. Saj je tudi ne morejo. Človek, 
ki z delom svojih rok služi sredstva za 
življenje, v vojni ne more ničesar prido
biti. lahko pa, in tako sc tudi dogaja, da 
vse izgubi. Vojne si želijo le tisti ki na 
račun človeških žrtev ki gredo v milijone 
kujejo svoje profite. Vojna je otrok ka
pitalizma in je socializmu tuja. Mislimo 
namreč napadalno vojno. Druga je stvar 
takrat, če jč v nevarnosti neodvisnost do
movine. Takrat ima vojna obrambni zna
čaj in dolžnost vsakega državljana je, da 
brani svojo državo — svojo domovino.

Napadalna vojna in socializem sta stva
ri. ki nikakor ne spadata skupaj. Socia
lizem lahko vodi h' obrambno vojno.

Vodstvo Sovjetsko zveze (o vodstvih 
satelitskih držav se ne izplača govoriti, 
ker tam že dolgo ne smejo več misliti s 
svojimi možgani) na te ugotovitve, čeprav 
se jim je že davno izneverilo, ni moglo 
pozabiti. Človeštvo ve za ta dejstva in bi 
Sovjetsko zvezo seveda z ogorčenjem ob
sodilo kot napadalca. S tem pa bi vodstvo 
Sovjetske zveze snelo krinko z obraza, 
ki jo sedaj skuša z mnogimi kongresi pri
stašev miru in drugimi napihnjenimi iz
javami še držati na obrazu. Ves svet bi 
spoznal lažnjivost njihove politike, ki je 
spravila Sovjetsko zvezo tako daleč, da

nikoli klonili
kot socialistična država za kakršno jo je 
dolgo smatral mednarodni proletariat, vo
di imperialistično, napadalno in osvajal
no politiko.

Voditelji Sovjetske zveze bi radi pri
kazali Jugoslavijo kot napadalno državo. 
Ne sramujejo se v svet po svojem pro
pagandnem aparatu trositi vesti, kakor 
da namerava Jugoslavija napasti Sovjet
sko zvezo! Tega jim seveda ne verjame 
noben resen človek. Zato bi si radi po
skrbeli dokazov, da bi lahko varali svoje 
ljudi doma. Ravno vsled tega se dogajajo 
na naših mejah razni incidenti, na katere 
naši ljudje gledajo mirno. Ne bomo se 
dali zavesti po izzivanjih. Nočemo jim 
dati povodov, nočemo jim dati gradiva 
za njihovo propagando. ^

Ne bomo nikogar napadli, branili pa se 
bomo pred vsakim napadom, če bi kdaj 
do njega prišlo.

Svetu bomo pokazali odločnost in našo 
enotno voljo. In to bomo dokazali tudi z 

■ našo polno udeležbo pri bližnjih volitvah 
X današnjih prilikah pomeni abstinirati 
volitve, slabiti enotnost domovine pred 
zunanjih svetom. Jasno pa je, da bi nam 
takiv1 posamezni primeri ,dejansko ne 
mogli prav ničesar škodovati, ker posa
mezniki ne odločajo o naši usodi. O naši 
usodi odloča le naše delovno ljudstvo, ki 
pa stoji za Partijo in za Titom!

V sektorju Cerklje 
so izbrali za kandidata 

tov. Lojzeta Žskalja - Džidžija
Na pred volilnih sestankih v sektorju 

Cerklje (KLO-ji Cerklje, Brege, Skopice 
in Veliki Podlog) so z veseljem odobrili 
kandidaturo tovariša Lojzeta Žokalja, 
podpolkovnika Jugoslovanske armade. 
Povsod ga poznajo pod partizanskim ime
nom »Džidži-i, saj je bil že vse od za
četka oborožene borbe proti okupatorju 
med našimi prvoborci.

Doma je iz Krške vasi ter je bil pred 
drugo svetovno vojno privatni namešče
nec. Leta 1941 se je pridužil narodno
osvobodilnemu gibanju ter se je boril na 
Gorjancih. Pozneje je prišel tudi na Koz
jansko, kjer je bil v horbi teško ranjen. 
Danes je podpolkovnik Jugoslovanske 
Armade ter dela tam v skrbi za krepitev 
obrambne moči naše domovine.

V njegovi volilni enoti je potrditev 
kandidature naletela na splošno odobra
vanje.

Tovariša Lojzeta Colariča so izbrali volivci iz Krške vasi, 
Čateža, Velike doline in Jesenic na Dolenjskem

Poiskal sem ga v pjegovi pisarni ter 
sem ga vprašal, naj bi mi kaj povedal o 
sebi. Volivci bodo na terenu izpraševali 
o njem. ,

Nasmehnil se je: »Kaj pa naj povem. 
Saj me že dovolj časa poznate vsi in ve
ste kdo in kaj sem.«

Res je. Kjer jc bilo treba krepko po
prijeti v teh letih po končani vojni, tam 
je tovariš Colarič med prvimi poprijel 
za delo. Tako kot je bil navajen pred 
vojno in tudi med vojno.

Doma je iz Šutne in je bil pred vojno 
delavec. Med prvimi se je leta 1941 pri
družil Osvobodilni Fronti ter je odšel v 
partizane. Ni ga kraja na Dolenjskem, 
kjer med borbo tovariš Colarič ne bi bil. 
Bil je borec, komandir, komisar bataljona 
in komisar divizije. Po činu je major JA.

Takoj po osvoboditvi je dobil zelo važ
no gospodarsko nalogo, ki jo je bilo tre
ba nujno izvršiti: obnova izseljenega
Krškega polja. Nato pa je bil izvoljen za 
predsednika okrajnega izvršilnega ljud
skega odbora, ter je bil leta 1949 razre
šen te dolžnosti ob odhodu v Ljubljano, 
kjer je bil član oblastnega ljudskega od
bora za ljubljansko oblast.

Vsi ga poznajo po njegovem vstrajnem

delu za korist skupnosti ter je bil pred
log okrajnega zbora OF, da naj bi po 
volji volivcev zastopal krški okraj v no
vi Ljudski skupščini, sprejet med njego
vimi volivci z razumljivim veseljem.

Tovariš Ivo Pešak med svojimi volivc
»Volili bomo vsi v 

dopoldanskih urah!«
Tako so sklenili 

volivci na množičnem 
zborovanju na Zdo
lah. Nad sto se jih 
je zbralo na sesta
nek, na katerem jc 
govoril njihov kandi
dat tovariš Ivo Pešak, 
sekretar okrajnega 

komiteja Komunistične partije za okraj 
Krško. Zbrani so bili predvsem kmetje- 
gospodarji. Z zanimanjem so sledili tol
mačenju naše zunanje politike in pa 
svetovnega položaja sploh. Vidi se, da se 
volivci za taka aktualna vprašanja zelo 
zanimajo ter da spremljajo dogodke. Z 
odobravanjem so dali izraz svojemu mišlje
nju in . spoznanju, da . je pot, po kateri 
vodi Jugoslavijo naše vodstvo, pravilna.

Mnogo so sc na sestanku pogovorili o 
gospodarskih vprašanjih, predvsem o od
kupih in pa o novem načinu trgovanja. 
Razpravljali so tudi o narodnem dohodku 
za leto 1950 ter je bilo tudi to vprašanje 
po vsestranski diskusiji zadovoljivo reše
no. Z dejanji pa dokazujejo volivci na 
Zdolah, da' delajo za dvig gospodarstva. 
Oskrbeli so si sami nad 3000 sadik za

obnovo vinogradov, kar je delo, ki bi ga 
lahko tudi drugod posnemali.

Sestanek je potekel v najlepšem razpo
loženju in pravijo na Zdolah, da bodo dne 
18. marca pokazali tudi na volitvah, kaj 
zmorejo.

VOLIVCI KOSTANJEVIŠKEGA 
SEKTORJA POZDRAVLJAJO SVOJEGA 

KANDIDATA DRAGANA!

Menda pri nas ni človeka, ki bi ne po
znal tovariša Dragana Franceta, ki bo 
sedaj že drugič zastopal naš sektor v 
Ljudski skupščini LRS. lili in delaven — 
to je značilno za njega. Skromen — toda 
pri delu odločen in nepopustljiv. In po
šten. Kot takega ga poznamo že dolga 
leta. Za časa borbe je bil prav tak kakor 
pozneje kot član Okrajnega izvršilnega 
odbora v Krškem ali pa pozneje kot se
kretar Okrajnega komiteja KPS v Novem 
mestu. Sedaj je tovariš Dragan inštruktor 
pri CK KPS v Ljubljani.

Volivci trdijo, da niso še nobenega kan
didata sprejeli s takim veseljem kot prav 
tovariša Dragana, ker ga poznajo kot po
štenega človeka in predanega komunista. 
Tako je mnenje našega delovnega ljud
stva, saj je-tovariš Dragan tudi sam de
lavce. Zato ga bomo volili s ponosom.

ZBOH VOLIVCEV V BREŽICAH
Te dni se je sestal zbor volivcev Mest

nega ljudskega odbora v Brežicah. Ne
običajen in polnoštevilen obisk zbora, ki 
se ga je udeležilo nad 250 volivcev, doka
zuje, da so znali rajonski odbori Fronte 
x' Brežicah, ljudem prikazati važnost 
in koristnost takih sestankov. Spričo to
likšne udeležbe so postali polnomočnj tu
di vsi sklepi, ki so bili predloženi in 
sprejeti ob tej priliki.

Poročilo o delu Mestnega izvršilnega 
odbora Brežice je podal njegov tajnik 
tov. Gregl Milko, ki je v shematičnem 
orisu obdelal vse resorne referate Kra- 
ievnega ljudskega odbora. Po njegovih 
‘zvajanijiih ima MILO-Brežice približno 
dvakrat mesečne seje, na katerih razprav
lja in sklena o svojem delu. dočim so 
zasedanja MLO po navadi vsaka dva me
seca. — V kmetijstvu se je v preteklem 
letu posvečalo največ pažnje zatiranju 
koloradskega hrošča, ki so ga z rednimi 
pregledi docela zatrli. Več skrbi je pri
zadejal našim sadjar iem ameriški kanar, 
ki je že uničil oretežni del naših sadnih 
nasadov. Lastniki okuženih dreves so mo* 
rali posekati vse nezdravo drevje, v mar
cu pa se bo pričelo škropiienje sadnega 
drevja. — Pri odkupu so Brežice zado
stile vsem n red o i so m in ni bilo glede te- 
sa nobenih težav. — Svet za socialno 
skrbstvo je posvečal vso skrb mladini in 
onemoglim. Stalno mesečno podporo do
biva 12 starejših oseb. Ugodnosti pomoči 
MDF uživa okrog 20 otrok in 8 mater. 
Svet je kontroliral tudi delo šol. kuhinj 
v gimnaziji in osnovni šoli ter ugotovil 
brezhibnost njiliovesra poslovanja. Hišni 
'red. ki ga je izdal MLO skupno z Upravo 
državnih zgradb, je bil že nujno potre
ben: želeti je le. da ga meščani upošte
vajo in se po n iem ravnajo! — Svet za 
stanovanjske zadeve ima najtežjo funk
cijo. Stanovanjska stiska je v Brežicah 
tolikšna, kakršne še ni bilo nikoli prej. 
Danes imamo nad 200 nerešenih prošenj 
za dodelitev d nižinskih stanovanj. Nuino 
pa potrebuje MLO 67 enosobnih družin
skih - stanovanj (z eno sobo in kuhinjo), 
3 dvosobna družinska stanovanja, 25 sam
skih stanovanj, kar znaša skupno 95 pri
merov. Poleg tega pa imamo 38 slučajev, 
ko žive, spijo in kuhajo v enem samem 
stanovanjskem prostoru. Kako je prišlo 
do te stanovanjske krize? Vemo, da se je 
zadnja leta ustanovilo ali pa doselilo 
mnogo pod j ti j in ustanov, kajti Brežice 
predstavljajo gospodarsko središče Zasav
ja. Žal pa vse te ustanove niso poskrbele 
za gradnjo novih stanovanj ter poslovnih 
prostorov in tako je stanovanjski fond 
docela na tleh. Pred kratkim je MLO

spričo te stanovanjske krize vsa takšna 
podjetja opozoril; naj prično z novograd
njami, da se na ta način reši ta mučen 
problem. Poverjeništvo za gradnje je po- 
krenilo akcijo za ureditev naše glavne 
cesta Seveda pa popravilo ceste zavira 
neurejena vodovodna napeljava, ki teče 
pod glavno cesto in za katero so potreb
ne vodovodne cevi, ki jih ni mogoče do
biti. Problem preskrbe vode postaja s 
tem čedalje bolj pereč in obstoja boja
zen, da se znajdemo v Brežicah v kratkem 
času brez vode. — Novoustanovljeni ur
banistični svet je v smislu regulacijskega 
načrta ugotovil, da se mora tranzitna 
cesta most—kolodvor pomakniti za pri
bližno 150 m proti vzhodu in da se delno 
popravi tudi bizeljska cesta. — Mestna 
podjetja povoljno delujejo. Ekonomija 
lepo uspeva in bo v kratkem odprla svoj 
trgovski lokal, kjer bo prodajala vse vr
ste zelenjavo in povrtnino itd. ter tako 
zbijala naravnost pretirane cene na na
šem trgu. — Klavnica se bo tudi reorga
nizirala. — Pri vseli podjetjih so bili iz
voljeni delavski sveti in upravni odbori, 
ki so podjetja tudi prevzeli. — Kulturno- 
prosvetno delo se zavoljo pomanjkanja 
dvorane ne razvija tako kot bi bilo po
trebno. Od 17 registriranih društev jih 
dela le 8. Omembe vredno je delo SKUD, 
kjer so agilne pevska, glasbena in dram
ska sekcija, živahno pa deluje tudi MKUD 
na gimnaziji. — Knjižica šteje 1250 
knjig in ima stalno močan obisk. Tudi 
Posavski muzej je imel v preteklem letu 
nad 4000 obiskovalcev. Sedaj pa jc nujno 
zastaviti vse sile za dograditev kulturno- 
prosvetnega doma, saj si brez njega ne 
moremo zamišljati nikakršnega kulturne
ga življenja.

V vprašanju trgovine in preskrbe opa
žamo, da se je trgovina z novim načinom 
trgovanja precej sprostila.
Po končanem poročilu je bilo diskusije 

zelo malo. Več živahnosti pa je nudilo 
obravnavanje sprejema predloženega 
mestnega* samoprispevka, s pomočjo ka
terega hočeta MLO in Fronta končno do
graditi toliko potreben kulturno-prosvetni 
dom, kakor tudi razpravljanje o kandi
datinji za volitve v Skupščino LRS. Oba 
predloga sta bila sprejeta z večino gla
sov. O bližajočih se volitvah in o kandi
datinji za tukajšnjo volilno enoto tov. 
Roziki Bohinčevi pa je tudi nekoliko več 
govoril predsednik MLO Brežice tov. Po
ljanšek Nace. Kandidatura je bila z 
aplavzom sprejeta. — Sklenili so tudi, 
da bodo volitve opravili že v jutranjih 
urah. — Po sprejetju sklepov je .bili 
zbor volivcev zakl jučen. V. M.
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V Cerkljah se pripravljajo na volitve
Množične organizacije v KLO Cerklje 

so takoj po Okrajnem zboru OF -pristo- 
ile k živahnim pripravam za volitve v 
judsko skupščino LRS. Kot osnovno na

logo so si zadale, da seznanijo slehernega 
volivca o delu in nalogah Ljudske skup
ščine, obenem pa z vsemi aktualnimi no
tranjimi in zunanjimi političnimi dogod
ki. V ta namen so organizirali po vaseh 
sestanke, na katerih so živahno razprav
ljali o vseh gospodarskih in političnih 
nalogah. Tudi udeležba na sestankih je 
bila zadovoljiva.

Poleg tega pa so imeli tudi seje vseh 
vaških OF odborov, na katerih so si za
dali naloge, da bodo v času pred volitva
mi sprejeli lahko nove člane OF. Vsak 
odbor bo na svojem terenu pregledal kdo 
bi lahko postal član OF in pa tudi 
pregledal člane, če spadajo vsi v organi
zacijo OF. Sprejem novih članov hočejo 
izvršiti zopet na vaških sestankih, ki jih 
bodo v tem mesecu organizirali.

V kratkem pa pričakujejo kandidata, 
ki so ga vsi enotno sprejeli ter bodo v 
ta namen pripravili širšo krajevno zbo
rovanje. Kandidat tov. Žokalj Lojze, pod
polkovnik JA, doma iz sosednje Krške 
vasi, je vsem poznan in se bo rad odzval 
če mu bodo le službene dolžnosti dopuš- 
ščale.

Poleg teh političnih predpriprav pa tu
di ne zanemarjajo tehnične strani. Sesta
vili so že tudi volilne komisije, določili 
volišča in sicer za vsako vas, ter poskr
beli da so volilni imeniki in vse ostalo 
kar je potrebno v redu. Tudi na zunaj 
bi morali že pokazati, da so v predvolilni 
agitaciji, česar pa še niso storili, nam
reč, da bi -s parolami in lepaki dali zu
nanji izraz svojih priprav. No, pa to še 
lahko nadoknadijo.

Tudi na tekmovanje niso pozabili in so 
ga napovedali ostalim KLO-jem za delo 
na sektorju Cerklje, ki bodo morali kar 
dobro prijeti za delo, če jih hočejo s 
predpripravami dohiteti.

Tako se pripravljajo Cerkljani, da bo
do 18. 3. t. L z enotno voljo ponovno do
kazali, da so za OF, za politiko našega 
državnega in partijskega vodstva, za na
šo neodvisnost in mir v svetu.

Krška volilna enota je izbrala za 
kandidata tov. Jožeta Zemljaka
Volilna enota Krško je za kandidata za 

volitve v ljudsko skupščino LRS izbrala 
tovariša Jožeta Zemljaka. Tovariš Zem- 
Ijak je po poklicu profesor ter je bil že 
pred okupacijo napredno usmerjen. Sode
loval je z delavskimi organizacijami, ki 
so se borile za boljše življenjske pogoje 
delavstva. Takoj ob okupaciji se je pri
družil Osvobodilni Fronti ter je postal 
član okrožnega in pokrajinskega odbora 
OF za Ljubljano. Leta 1942 je bil areti
ran in poslan v internacijo, odkoder je 
po kapitulaciji Italije leta 1943 odšel v 
partizane na osvobojeno ozemlje. Deloval 
je pri prosvetni in agitacijski komisiji, 
pozneje pa je bil referent za prosveto in 
za šolstvo pri Predsedstvu SNOS-a. Ko 
je bil leta 1944 osvobojen Beograd, so 
ga poklicali na delo v Beograd. Postal je 
kulturni odposlanec naše vlade v Parizu, 
sedaj pa je kulturni ataše našega velepo
slaništva v Rimu.

S svojim neumornim delom si je tova
riš Zemlja k pridobil zaupanje svojih vo
livcev, ki jih bo v našem ljudskem za
konodajnem predstavništvu zastopal v 
korist celokupnosti.

Fronta na Velikem kamnu je zaživela
še pred nekaj tedni so se frontovci na 

Velikem kamnu borili za primeren pro
stor, kjer bi se lahko zbirali na sestan
ke. Uspelo jim je. Uredili so si frontni 
kotiček in tako je vprašanje zaenkrat 
nekako rešeno. Krajevna mizarska delav
nica jim je napravila nekaj najpotreb
nejše opreme, okrajni odbor OF pa jim 
je daroval radio aparat. Tako se je začelo 
fronta je začela delati.

Njihove seje niso suhoparne. Poglejmo: 
sprejeli so sklep o popravilu vaške poti 
na Velikem dolu. Z delom so že pričeli. 
Vaščani so rekli, da je bil že zadnji čas, 
ker bi se sicer znašli nekega dne do vra
tu v blatu. Z združenimi močmi bodo 
opravili koristno delo. Popravili pa bodo 
tudi vaški vodnjak in očistili sadno 
drevje. Z krajevnim ljudskim odborom 
ima fronta na Velikem kamnu dobro po
vezavo. Kar pa je najvažnejše: v front
nem kotičku so začeli z rednim študijem 
in bodo tako utrdili svoje ideološko zna
nje.

Kandidaturo tovariša Tacarja Martina, 
rudarja s Senovega, so z zadovoljstvom 
sprejeli. Tovariš Tacar je bil že štirinajst- 
krat proglašen za udarnika in dela kot 
rudar v rudniku, zaradi tega so na njega 
kar ponosni. Človek, ki s svojim trdim 
delom iz dneva v dan dokazuje svojo za
vestno pripadnost delavskemu razredu, 
tak človek bo imel tudi zaupanje naših 
volivcev.

Vaški odbor Fronte na Velikem kamnu 
je napovedal predvolilno tekmovanje 
vaškima odboroma v Velikem dolu in v 
Koprivnici.

Vse izgleda, da je poživljena frontov- 
ska delavnost na Velikem kamnu v pred
volilnem tekmovanju resen tekmec orga
nizaciji OF v Podsredi, ki je bila dosedaj 
boljša. Vsi z zanimanjem pričakujemo 
izid tega tekmovanja katerega smo vklju
čili v naš plan tekmovanja v čast desete 
obletnice ustanovitve Osvobodilne Fronte 
slovenskega ljudstva.

Kako tekmujemo
V čast proslave 10. obletnice Osvobodil

ne fronte so skoraj vse frontne organiza
cije našega okraja sprejele svoje tekmo
valne plane. Prva polovica šestmesečnega 
tekmovanja je za nami. Ugotoviti mora
mo, da se povsod veliko dela, premalo pa 
je točne evidence o doseženih uspehih. 
To je naša stara bolezen in ne samo v 
tem pogledu. Premalo pišemo in premalo 
razpravljamo o uspehih našega dela.

V Pišecah pa so evidenco doseženih 
uspehov po planu tekmovanja točno vo
dili. Organizacija se je okrepila. 90 od
stotkov volilnih upravičencev so vključili 
v Osvobodilno fronto. Uredili so si frontni 
kotiček, ki je sedaj žarišče ideološkega 
študija frontne organizacije. Okrajni od
bor Osvobodilne fronte jim je podaril 
radio aparat kot priznanje za njihovo 
delo.

Tudi v pogledu praktičnega izvajanja 
nalog v Pišecah niso zadnji. Frontovci so 
sklenili, da bodo popravili pota v Pišecah 
in so v ta namen že pripravili #5 kubičnih 
metrov gramoza ter so že popravili 500 
metrov ceste. Iz tega se vidi, da v Pišecah 
ne ostajajo samo pri zadanih sklepih, pač 
pa te sklepe realizirajo in tako izvajajo 
plan, ki so ga sprejeli v čast 10. obletnice 
Osvobodilne fronte.

V krajevnem odboru OF Videm je naj
boljši vaški odbor Sremič. Tam se je or
ganizacija Fronte zelo utrdila. Imajo 
redne seje, na katerih sprejemajo in ob
ravnavajo vsa vprašanja, ki se tičejo kra
jevnega odbora. Ker so v plan tekmovanja 
sprejeli tudi sklep o popravilih poti, so 
že nakopali 20 kubičnih metrov gramoza.

V tej zimi pa so stoodstotno izvršili škrop
ljenje sadnega drevja in tako veliko pri
pomogli v borbi za uničenje ameriškega 
kaparja. Zanimajo pa se tudi za druge 
stvari in tako že dalj časa prosijo kra
jevni ljudski odbor za to, da zdravstveni 
zavod v Ljubljani preišče njihove vod
njake, v katerih se voda kvari.

Na sestankih in sejah vaške organiza
cije OF razpravljajo tudi o našem zuna
njepolitičnem položaju, za katerega se 
zelo zanimajo. Delo tega vaškega odbora 
je lahko vzgled mnogim drugim v krškem 
okraju.

10. obletnico Osvobodilne fronte bomo 
kar se da slavnostno proslavili. Proslave 
naj bi bile po vseh vaseh in po podjetjih. 
To je praznik, kakršnih je slovensko 
ljudstvo le malo doživelo. Zato moramo 
temu našemu razpoloženju dati čim več 
izraza. Po vaseh naj bi krajevne organi
zacije priredile proslave in nobenega 
hriba v našem okraju naj ne bi bilo, na 
katerem ne bi na predvečer 27. aprila 
zagorel kres.

V Sevnici, v Brežicah, v Krškem in na 
Senovem pa bomo priredili še masovne 
proslave. Na teh proslavah bomo dokazali 
razvoj, borbo in uspehe OF v razdobju 
zadnjih 10 let. Naše ljudstvo pa bo go
tovo z zanimanjem sodelovalo na teh pro
slavah in s tem izkazalo priznanje vsem 
tistim, ki so v teh naporih sodelovali.

Članstvo v Fronti je danes čast in ne 
dolžnost. OF je zbor poštenih delovnih 
ljudi. Napnimo vse sile, da bomo kot po
šteni državljani in člani OF dostojno pro
slavili njen veliki dan.

Živahni predvolilni sestanek 
v brežiški okolici

Redkokdaj so bili predvolilni sestanki 
v naši okolici tako živahni in tako dobro 
obiskani kakor pa so v teku te predvo
lilne delavnosti naših frontovskih organi
zacij. Po svojem številčnem obisku so 
nas sestanki skoro presenetili. Posebno 
dobro je bilo v Bukošku, v Zakotu in v 
Trnju. Tudi v Gornjem Št. Lenartu in v 
Brežini je bila udeležba na predvolilnih 
sestankih zelo dobra. Slabše pa je bilo v 
Št. Lenartu, kjer stanuje največ delav
cev in nameščencev, je bilo slabše. Ta 
vas zaspano caplja za ostalimi vasmi v 
naši okolici. Očividno tudi Fronta ni kaj 
prida delavna in jo bo treba podregati.

V Bukoški je nad 90 volivcev celih pet ' 
ur vneto diskutiralo o namenu in o po
menu volitev, o gospodarskem življenju 
in o elektrifikaciji vasi. V Zakotu pa so 
se posebno zanimali za krajevno gospo
darstvo in so o tem razpravljali pozno 
v noč. Vseh šestdeset volivcev je odšlo 
s sestanka zadovoljnih. Pogovorili so se 
tudi o politični situaciji.

Na vseh zborovanjih volivci spontano 
pozdravljajo kandidaturo tovariša Janeza 
Hribarja ter ga željno pričakujejo, da 
jih obišče.

Tovariš Mirko Dolinšek 
kandidira

Poročila z volilnega sektorja Boštanj- 
Blanca so si enotna v tem, da je bil to
variš Mirko Do 11 še k, tajnik okrajnega 
izvršilnega odbora v Krškem, sprejet za 
kandidata s splošnim navdušenjem. Ude
ležba in pa razpoloženje volivcev na 
predvolilnih sestankih je izredno dobro. 
To dokazuje veliko priljubljenost kan
didata med volivci.

Tovariš Dolišek je po poklicu šofer. 
Z narodnoosvobodilnim gibanjem je za
čel sodelovati že leta 1942. Njegovo so
delovanje je vezalo partizane na Planini 
s simpatizerji v Sevnici, kjer je tovariš 
Mirko delal. Spomladi leta 1944 je odšel 
v partizane na Kozjansko, kjer je delal 
vse do takrat, ko so ga Nemci ujeli. Iz 
zapora je kmalu pobegnil ter je nadalje
val z delom. Po osvoboditvi je bil tajnik 
okrajnega izvršilnega odbora, nato je 
opravljal razne važne posle kot član 
OILO-ja, sedaj pa je zopet njegov tajnik.

Ko so ga na sestankih vprašali, kaj jim 
lahko pove za volitve, je odgovoril: »De
lati bo še treba, morebiti še več kakor 

I pa smo delali doslej. Povem pa vam lah
ko le to, da je v tem delu tudi naš uspeh 

I in ipa poroštvo naše popolne zmage!«

Slabe in dobre strani ideološko - politične 
vzgoje na brežiški gimnaziji

Na srednješolski konferenci mladinske
ga aktiva brežiške gimnazije je sekretar 
šolskega komiteta tov. Kristan med dru
gim tudi dejal da je bil v prvem polletju 
politični študij v nekaterih razredih po
manjkljiv in da bo treba v drugem pol
letju temu vprašanju posvetiti več paž- 
nje.

Ta ugotovitev brez dvoma drži; vendar 
pa moramo pri ocenjevanju političnega 
dela z mladino upoštevati tudi nekatere 
objektivne vzroke, ki jih je narekovala 
trenutna politična situacija na gimnaziji 
in so v veliki meri vplivali na delovne 
uspehe mladinske organizacije.

V smislu napredne demokratizacije 
mladinske organizacije, se je tudi način 
ideološko-političnega dela med mladino 
spremenil. Prejšnja leta je CK LMS že 
vnaprej določil teme, ki naj se obravna
vajo med mladino. V letošnjem šolskem 
letu smo v tem oziru samostojni. Dijaki, 
ki tvorijo razredne aktive so si po svoji 
želji zbrali snov, ki jih je najbolj zani
mala. In res, če si primerjal teme, ki so 
si jih dijaki izbrali, si kmalu opazil, kje 
je težišče zanimanja. Najpogostejše so 
bile teme: Korejsko vprašanje, zunanja 
politika SZ. Organizacija združenih na
rodov itd. Posledica svobodne izbire tem 
in zanimanje dijakov je rodila po razre
dih živahne razgovore. V medsebojnih 
debatah in s pomočjo predavateljev so si 
dijaki lahko razčistili nekatera aktualna 
vprašanja, kakor so: Jugoslavija in njena 
vloga v svetovnem političnem življenju, 
Odnos Jugoslavije do korejskega vpra
šanja, o možnosti nove vojne in tako na
prej. V nekaterih razredih so bili pri iz
birah tem bolj vsestranski. Tako je VI. 
razred razen drugih tem imel tudi pre
davanje »O religiji« in »O nemškem 
vprašanju.

Iz vsega tega vidimo, da so dijaki sicer 
mnogo razpravljali o zunanjih političnih 
dogodkih vendar so bili redki razredi, ki 
so obravnavali naša notranja gospodarska 
in politična vprašanja. Človek dobi vtis, 
kakor da še nekateri dijaki danes ne 
znajo ceniti veličino naše nove družbe, ki 
je plod socialistične revolucije. Še vedno 
vlada pri nekaterih misel, da naša drža- 
ta životari od »naslanjaške« politike. To 
so ljudje, ki še danes ne razumejo veli
kanskih revolucionarnih sprememb, ki so 
se izvršile pri nas. Takšni dijaki se mo
rajo zavedati, da je za vsakega poštenega 
državljana, posebno pa še za člana socia
listične družbe največja sramota, če ne 
zaupa v svoje lastne sile, če ne zaupa 
svojemu narodu!

Da je prišlo do nekaterih pomanjklji
vosti pri izbiranju tem, so odgovorna tudi 
razredna vodstva, ki v takih primerih 
niso znala usmeriti mladine in dati poli
tičnemu študiju pravilno vsebino. Zani
miva je tudi ugotovitev, da so bil štu
dijski sestanki v nekaterih nižjih razre
dih živahnejši, kakor v VIL in VIII. raz
redu. Opazi si, da nekateri dijaki pod
cenjujejo politični študij in smatrajo, da 
je s političnim pregledom že študijski 
sestanek končan. To je napačno.^ Vsak 
višješolec najbrž zna brati in bd časopis 
sam prebral doma brez večjih težav.. Po

litični študij pa ima globlji pomen, po
sebno za všješolce, ki bodo tvorili našo 
bodočo socialistično inteligenco. Težko se 
bodo vživeli v novem življenju, če bo 
njihova miselnost zaostajala za življe
njem. Bodoči profesor — vzgojitelj mla
dega rodu — bo težko vzgajal mladino, 
če ga bo mladina s svojo miselnostjo pre
hitela. Bodoči inženir se ne bo znašel na 
gradilišču, če mu bo socialistična misel
nost našega delavca tuja in tudi njegovi 
uspehi bodo malenkostni.

Iz tega sledi, da je mnenje tov. sekre
tarja pravilno. Ideološko-političnemu delu 
bomo morali posvetiti več pozornosti. Raz
redna vodstva bodo morala skrbeti, da 
bodo študijski sestanki redni. Povezati 
se morajo s profesorjem — razdrednikom, 
ki jim bo lahko mnogo pomagal. Dijaki 
morajo biti seznanjeni z vsemi politični
mi in gospodarskimi dogodki, da jih lah
ko potem razložijo svojemu ljudstvu, ki 
si v mnogih primerih ne zna ali napačno 
razlaga posamezne dogodke.

Zadružni dom v Boštanju 
bo kmalu dograjen

Frontni organizaciji v Boštanju je uspe
lo z organiziranim prostovoljnim delom 
dograditi zadružni dom v Boštanju tako 
daleč, da se bodo v njem lahko že vršile 
kulturne prireditve. Mnogo je bilo treba 
truda, toda šlo je. Ni mogoče zbrati po
datkov o vseh tistih, ki so pri gradnji 
pomagali, predolgo bi bilo naštevanje. 
Kakor po drugih krajih je tudi pri nas 
v Boštanju pomenilo pomanjkanje pri
mernih prostorov največjo oviro za naše 
prosvetno delo. Sedaj pa je ta ovira od
stranjena in stojimo pred razmahom pro
svete. Ne bojimo se niti Sevničanov, ki 
v tem oziru spijo, tako da se še nam 
kmetom kar malo čudno zdi.

Primer
samoiniciative

Ob priliki zadnjega zbora volivcev v 
Brežicah so volivci soglasno sklenili, da 
se bo na področju Mestnega ljudskega 
odbora v Brežicah pobiral krajevni samo
prispevek. Po živahni razpravi -so volivci 
ta predlog odobravali. Brežičani so mne
nja, da bo ta sklep zbora volivcev mnogo 
doprinesel k ureditvi in olepšan ju izgleda 
našega mesta. Sklad, ki ga bomo zbrali 
iz tega samoprispevka, bomo v glavnem 
uporabili za izvršitev nekaterih najvaž
nejših nalog komunalne dejavnosti, škrop
ljenje cest v času vročine je že iz higi
enskih razlogov nujno potrebno. To nam 
1)0 sedaj omogočeno. Kanalizacija je tudi 
nujno potrebna. Zbor volivcev je razprav
ljal tudi o tem.

Brežičani bodo v najkrajšem času uvi
deli, da naš sklep ni bil zaman in da služi 
v korist našega mesta in nam vsem.
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Dokončna odmera dohodnine za leto 1950
Uredba o dohodnini predpisuje, da so 

od 1. 1. 1950. naprej davčni zavezanci 
dolžni, da vplačujejo ob začetku vsakega 
tromesečja akontacijo na dohodnino in 
na davek na promet proizvodov za teko
če leto. Ob začetku koledarskega leta, 
kateremu je enako tudi proračunsko in 
davčno leto, se pa vrši po davčnih komi
sijah ugotavljanje letnega bruto dohod
ka za vsako gospodarstvo, ugotovijo se 
denarni stroški, kateri so bili nujni v 
zvezi z dosego bruto dohodka in na ta 
način ugotovljeni čisti dohodek gospo
darstva predstavlja davčno o sinovo od 
katere se na podlagi davčne lestvice iz
računa davek).

Letošnji način izračunavanja dohodkov, 
t. j. odmere katerega je predpisala re
publiška vlada, se v bistvu ni razlikoval 
od lanskoletnega. Razlika je samo v tem, 
da so letos davčne komisije izračunavale 
dohodek za vsako gospodarstvo posebej 
na tako imenovanih »obračunskih listih«, 
dočim so bila kmečka gospodarstva pri 
lanskoletni odmeri razvrščena po svoji 
ekonomski moči in načinu dosege dohod
kov v posamezne davčne skupine, ter se 
je potem obračunski list sestavil samo 
za posamezno davčno skupino. Čeravno je 
letošnji način odmere zahteval več teh
ničnega dela in časa, je pa od lanskolet
nega dosti boljši in življenjski, ker so 
davčne komisije pri svojem delu imele 
možnost, da so se lahko temeljito poglo
bile v ekonomske prilike vsakega davč
nega zavezanca posebej. Ob letošnjem na
činu dela na odmeri so davčne komisije 
lahko pretehtale za vsakega davkopla
čevalca njegov pridelek oziroma prira
stek, komu, na kakšen način in po Jtateri 
ceni je bil dosežen dohodek, kakšen je 
bil odnos davčnega zavezanca do oddaje 
presežkov odkupnim podjetjem oziroma 
prostemu trgu, skratka davčne komisije 
so ob pogojih pravilnega dela lahko ugo
tovile za vsakega davkoplačevalca pra
vilno in pravično davčno osnovo.

Pa poglejmo sedaj, ko so davčne komi- 
je na vseh KLO-jih že končale z de
ni ugotavljanja dohodkov, kakšen od- 
>s so krajevni ljudski odbori in krajev- 
5 davčne komisije zavzele do tega dela, 
»r vsebina izvršenega dela, čas^ m pa 
)goji pod katerimi je bilo izvršeno je 
i zrcalo tega odnosa.
Že takoj ob začetku dela smo lahko 

igotovili, da je večina krajevnih davč
nih komisij, razen par izjem, zavzela na
pačno mnenje, da so bili denarni dohod
ki kmečkih gospodarstev v letu 1950 niž
ji od leta 1949. V tem mnenju so_ Jih tu 
pa tam podpirali tudi posamezni pred
stavniki krajevne oblasti. Te nekake »po
izkusne trditve« so temeljile na lansko
letni suši. toči, žitni rji, svinjski kugi, 
lisicah in kraguljih kateri odnašajo pe
rutnino, ter celo avtomobili kateri vsem 
gospodarstvom katera ležijo ob cestah 
»pokončajo vso perutnino« itd. Redkokje 
smo pa slišali dejansko ugotovitev, da so 
se v letu 1950. cene posameznim kmečkim 
pridelkom tako v vezani kot prosti pro
daji dvignile napram letu 1949 za 40 do 
85%. Predvsem velja to za cene vinu. 
Res je sicer, da je v lanskem letu suša 
predvsem v nekaterih nižinskih KLO-jih 
znatno vplivala na pridelek, da je bil pri
delek sadja v okraju v letu 1950^ dosti 
nižji od pridelka 1. 1949, da je toča ob
čutno prizadela par predelov v okraju, 
resnično je pa tudi, da se vsled tega niso 
zmanjšali denarni dohodki kmečkih go
spodarstev, ker je povečano povpraše
vanje po kmečkih pridelkih znatno dvig
nilo cehe tem pridelkom.

Po dosedanjih ugotovitvah so nekateri 
krajevni LO in krajevne davčne komisije 
zavzele dober odnos do pravilnega in 
pravičnega ugotavljanja dohodkov, ter so 
delo tudi pravilno in pravočasno izvršili. 
To velja za KLO-je: Bizeljsko, Brežice- 
mesto, Dobova, Dolsko, Jesenice, Kapele, 
Krška vas, Pišece, Podsreda, Senuše, Sta
ra vas-Bjz, Sv. Peter, Vel. Kamen in 
Krško. Vse priznanje za .pravilno in po
žrtvovalno delo v okviru komisij je tre
ba dati predvsem predsedniku KLO Krš
ka vas in predsedniku KLO-ja Senuše 
tov. Grebencu.

Ozrimo se pa nekoliko tudi na slabo 
delo nekaterih davčnih komisij katero je 
moralo biti tudi do petkrat zavračano v 
izpopolnitev, da se je doseglo nujno po
trebno pravilno sorazmerje med KLO-ji.

Komisijo v KLO Artičah je lanskolet
na delna toča toliko zmedla, da so svojim 
davkoplačevalcem izračunali prvotni do
hodek samo okoli 70% od leta 1949. Po 
njihovem izračunu je 519 kmečkih go
spodarstev v letu 1950 odprodalo samo 
100 mladih pujskov (odojkov). Vina nji
hovi vinogradniki sploh niso nič pride
lali, kar seveda ne drži, kar je potrdila

s svojim delom davčna komisija v Srom
ljah jkjer imajo Artičani pretežni del 
svojih vinogradov. Da je morala komi
sija v Artičah petkrat popravljati odme
ro je kriv predvsem član okrajne davč
ne komisije, kateri je imel dolžnost vodit 
delo krajevne davčne komisije.

V KLO Cerklje komisija dolgo ni mo
gla ugotoviti in prenesti na obračunske 
liste dejanskega pridelka žit, krompirja 
in vina. Šele ko smo iz komisije odstra
nili bivšega predsednika KLO-ja Komo- 
tarja, je komisija z našo pomočjo našla 
pot do pravilnega dela.

Istotako je komisija v KLO-ju Čatež 
po parkratnih zavračanjih in s pomočjo 
organov okrajnega poverjeništva za fi
nance izvršila pravilno odmero dohodkov. 
Ta komisija je imela premalo pomoči od 
KLO-ja kar ni niti čudno, če na drugi 
strani ugotavljamo da odbornik KLO-ja 
Soško Anton iz Dobena še do danes ni 
poravnal svojih davčnih obveznosti iz 
lanskega leta in celo grozi proti ostalim 
članom odbora s fizičnim »napadom« na 
vsakega kateri bi prišel k njemu izter
jevat. Namesto, da bi z vzgledom vzpod
bujal ostale svoje volivce k pravočasnemu 
izvrševanju državljanskih dolžnosti.

Dokaj čudno stališče je zavzela komi
sija iz črneče vasi. Vsem je znano, kje 
leži črneča vas in kakšni so tam ekonom
ski pogoji. Celotno krajevno davčno ko
misijo so pa šele lahko v Krškem na po
verjeništvu za finance prepričali, da v Čr
neči vasi pa le ni tako, »katastrofalna« 
ekonomska situacija, da bi se mogel v 
letu 1950 en prebivalec preživeti s 380 
din čez celo leto, kot je to prvotno izra
čunala krajevna komisija.

Težko je šlo tudi s komisijo iz Loga. 
Predsednik KLO-ja je s pomočjo tajnika 
na vsak način poizkušal prepričati okraj
no davčno komisijo in okrajno poverje
ništvo za finance da so bili dohodki pre
bivalcev Loga v letu 1950 tako nizki in 
malenkostni kot še nikoli dosedaj. Vse, 
od hektarskega donosa žitaric in krom
pirja do povrtnine in dohodkov od pra- 
šičjereje ter perutninarstva je bilo po tol
mačenju gornjih dveh in pa krajevne 
davčne komisije na Logu mnogo slabše

kot ,pa v ostalih po strukturi enakih 
KLO-jev. Dobro pa vemo, da tam ni tako 
ker je dokazala tudi kmečka delovna za
druga s svojimi visokimi pridelki in do
hodki.

'Potrebno je omeniti še tudi delo komi
sije iz Vel. Podloga. Kot vse ostale go
spodarske naloge tudi ta ni stekla v tem 
KLO-ju tako kot bi morala. Vzrok je 
treba iskati v slabosti celotnega Krajev
nega LO-ja, kateri se ni dosti zanimal 
za pravilno delo komisije, oziroma je ni 
usmerjal pravilno, tako, da so tudi tukaj 
morali pomagati organi okrajnega pover
jeništva za finance.

Sedaj po končani odmeri dohodkov bo
do šli KLO-ji s svojimi davčnimi komi
sijami z odmero na množične sestanke. 
Potrebno je, da se KLO-ji in komisije 
za te sestanke temeljito pripravijo, tako 
da bodo lahko pravilno tolmačili voliv
cem način in pa osnovne elemente na 
podlagi katerih je odmera dohodkov bila 
izvršena. Pomoč pri organizaciji in vod
stvu teh sestankov so pa dolžne dati KLO 
jem in njihovim davčnim komisijam vse 
množične organizacije na terenu.

Takoj za tem bo izvršen končni izra
čun davka za leto 1950. Čeravno še ni 
znana davčna lestvica za leto 1950 lahko 
trdimo, da bode povsod tam, kjer so kra
jevni odbori in komisije v letu 1950 pra
vilno vršili razdeltev akontacij, pri več
jem delu davčnih zavezancev končni 
predpis že krit z lanskoletnimi akonta
cijami, pri ostalih bodo pa razlike dopla
čila manjše. Večja preplačila in pa do
plačila na kočno odmero bodo pa nastala 
tam, kjer akontacije niso bile v letu 1950 
pravilno razdeljene t. j. tam kjer se pri 
razbitju akontacij niso dovolj upoštevala 
navodila da je treba tudi pri razdelitvi 
akontacij upoštvati načelo diferenciacije 
z ozirom na način dosege dohodkov, ter 
da se akontacije ne smejo razdeljevati 
enakomerno t. j. frontalno.

Popolnoma razumljivo je, da bo po
trebno vsa doplačila na do kočno izvrše
no odmero poravnati pravočasno t. j. v 
roku 15 dni po obvestilu o izvršeni do- 
kočni odmeri.

Setev je zopet tul
Lanskoletna suša je zelo prizadela ce

lotno naše gospodarstvo. Mnoge težave, o 
katerih smo že večkrat govorili ter smo 
jih do podrobnosti razčlenili mora danes 
premagovati naša oblast in naše ljudstvo, 
ki so zaradi suše nastale. Pomanjkanje 
živeža, ki je vsled tega nastalo, smo od
stranili nekaj z uvidevnostjo in požrtvo
valnostjo naših delovnih ljudi, nekaj pa 
s pomočjo naprednega človeštva v tujini. 
Vidi pa se iz tega, da je načelo: obdelaj 
in obsej vsak košček zemlje, prav v da
našnjih časih tako važno, da moramo o 
setvi, ki je pred nami, resno razmišljati.

Lani nam je v nekaterih predelih 
okraja nagajalo deževno vreme, da pone
kod nismo izvršili plana jesenske setve 
v celoti. Letos moramo s setvijo pričeti 
pravočasno in to, kar je bilo morebiti 
lani zamujenega, popraviti. Pomanjkanje 
semen, v kolikor bi do tega prišlo, bo 
treba na vsak način premagati. Razpoložr 
ljive zaloge so majhne, treba bo vpra
šanje rešiti tako, da si bomo v glavnem 
oomagali iz zalog, ki jih lahko najdemo 
še doma. Pred vsem velja to za krompir, 
katerega imajo ponekod še precej. Spe- 
kulantsko mišljenje nekaterih ki bi radi 
ribarili v kalnem in razpoložljive ko
ličine krompirja prodali po visokih ce
nah po raznih »kanalih«, bomo morali v 
interesu skupnosti v kali zadušiti. Z ro
kavicami okoli takih »poštenjakov« ne 
smemo več božati. Isto velja tudi za pre
skrbo z ostalimi semeni.

V prvi vrsti je vsak posamezni kmeto
valec poklican, da obse je ali obdela vsak 
košček zemlje. Več ko bo pridelal, več 
bo lahko odprodal. Novi način trgovine 
in pa možnost nakupa blaga na kmetij
ske bone, sloni prav na načelu: dvigniti 
kmetijsko proizvodnjo! S prodajo svojih 
pridelkov na trgu bodo kmetovalci lahko 
prišli do bonov, s katerimi bodo nabav
ljali industrijske predmete. Kritika, ki 
jo je bilo dolgo slišati, češ da na bone 
kmetovalec itak ne more ničesar kupiti, 
je sedaj odpadla. Uspehi novega, načina 
trgovanja dokazujejo, da so bile nakup
ljene ogromne količine blaga na kmetij
ske bone, ki sedaj ne predstavljajo samo 
papirja, pač pa predstavljajo dejansko 
vrednost.

Krajevni ljudski odbori in pa odbori 
masovnih organizacij bodo tudi v toku te

pomladanske setve imeli veliko in odgo
vorno nalogo. Skrbeli bodo za to, da bodo 
semena na razpolago in pa da bo zemlja 
obdelana. Kjer koli bi grozila nevarnost, 
da zemlja ne bi mogla biti obdelana, bo 
treba priskočiti na pomoč z združenimi 
močmi.

Izvršitev, in sicer pravočasna izvršitev 
setve pomeni za našo skupnost: imeti do
volj hrane. Zavedajmo se tega povsod! 
Ne odlašajmo niti dneva več in poma
gajmo povsod tam kjer je naša pomoč 
potrebna!

To bomo pa dosegli le z najširšo akti- 
vizacijo vseh ljudi na terenu. Setev nika
kor ne more biti skrb posameznika, biti 
mora skrb celokupnosti. Ustanovili bomo 
»setvene aktive« iz vrst aktivistov, čla
nov odborov vseh množičnih organizacij 
predvsem pa izmed kmetovalcev samih. 
Taki »setveni aktivi« bodo imeli dolžnost, 
da bodo vodili evidenco nad potrebami 
po semenih kakor tudi za obdelavo zem
lje. Pravilna porazdelitev dela bo lahko 
olajšala mnogo skrbi. Morda se bo tu in 
tam pojavilo vprašanje vprežne živine. 
Vprežne živine je o splošnem dovolj, le 
izjeme so kjer jo primanjkuje lam bo 
seveda treba pomagati na ta način, da bo 
zaoral sosed sosedu. Tam pa, kjer so na 
razpolago obdelovalni stroji, bo j-a tuba 
paziti na to, da bodo ti pravilno razpo
rejeni in popolnoma izkoriščeni. Setveni 
aktivi se zavedajo -vo.je odgovorno: ti ki 
jo imajo pred socialistično domovino, za
to smo prepričani, da v našem okraju ne 
bomo imeli primera, da setev ne bi bila 
izvršena v celoti.

OPOZORILO

Rudarski magazin rudnika rjavega pre
moga Senovo je prešel z dnem 1. marca 
1951 v likvidacijo. Pozivamo vse upnike 
in dolžnike, da do 1. aprila 1951 porav
najo svoje obveznosti, oziroma prijavijo 
svoje terjatve. Po 1. aprilu 1951 se ne 
bodo priznale nobene terjatve, proti 
dolžnikom pa bomo uvedli izterjevalni 
postopek.

Likvidacijska komisija.

Poživimo zanimanje za 
izobraževalne tečaje

V okraju imamo le devet izobraževal
nih tečajev, ki pa ne delujejo tako kakor 
bi bilo treba. Premalo je zanimanja za 
te tečaje. Obiskuje jih le 255 ljudi kar 
je vsekakor premalo. To vprašanje je 
seveda v tesni zvezi z vsem našim ideo
loškim delom, o -katerem smo že večkrat 
ugotovili, da ni na višini. Razpravljanje 
o teh vprašanjih na okrajnih zborih 
Fronte ter sklepi ki jih je zbor sprejel, 
nam ves problem jasno osvetljujejo. Na
predka -pa ni bilo.

Kje so vzroki? Vzrok ni v tem, da bi 
mogli trditi, da se naše ljudstvo ne za
nima za splošno izobrazbo. Poglejmo sa
mo nekaj primerov.

V Sv. Križu so priredili zdravstveno 
predavanje. Na predavanje je prišlo 85 
ljudi, kar je lep us-peh. Zanimanje za iz
vajanja je bilo veliko ter so obiskovalci 
naravnost prosili, da bi bilo takih ali po
dobnih predavanj v bodoče več. Tudi v 
Starem gradu se za tečaje ali za preda
vanja zanimajo, zadnje predavanje je 
prišlo poslušat 45 obiskovalcev.

Tečajev in predavanj ne znamo orga
nizirati. Frontne in -pa masovne organi
zacije gledajo na to vprašanje kar pre
več birokratsko. Tu in tam morda kak 
plakat, pove se morda še otrokom v šoli, 
da bo predavanje. To pa je v velikih 
primerih tudi vse. Manjka osebnega pri
zadevanja članov Fronte, manjka razlage 
vsakemu posamezniku o velikih koristih, 
ki jih nudijo predavanja in tečaji. Nikjer 
se Fronta kot celota ne loti reševanja te 
naloge.

Ljudska univerza je ena izmed oblik 
našega dela med ljudstvom. Širi splošno 
izobrazbo, poglablja znanje, odgovarja na 
razna zelo aktualna vprašanja. Toda le 
v Brežicah se masovne organizacije za
vedajo tega dejstva — dugod so to stvar 
pustili ob strani. Na Senovem je bila 
stara tradicija, da so s predavanji v ok
viru Ljudske univerze delali med delav
stvom. Sedaj so očividno popustili. Iste 
ugotovitve pa še v večji meri veljajo za 
Sevnico, kjer je stanje tako kakor da bi 
ne bilo nikogar, ki bi se za to zanimal. 
Tam spijo, kar se kulturnoprosvetnega 
dela tiče, že predolgo. Osebna nesoglasja 
v Sevnici ne bi smela imeti vpliva na 
razvoj kulturnega dela.

Še je čas, da popravimo kar je zamu
jenega. Preštudirajmo dobro sklepe, ki 
jih je po tem vprašanju obravnaval in 
sprejel okrajni zbor Osvobodilne Fronte, 
izvršimo jih v najkrajšem času. Veliko 
in važno delo bomo napravili s tem!

KDO HOČE POSTATI ŠOFER,

Avtomobilsko motociklistično društvo v 
Krškem bo priredilo šoferski tečaj. Začeli 
bodo 21. marca tega leta. Tečaj bo tra
jal tri mesece. Vsi tisti, ki imajo veselje 
do šoferskega poklica, naj se pismeno pri
javijo na društvo. Avtomoto društvo bo 
vse interesente razporedilo ter jih bo 
pravočasno obvestilo o vsem.

OBVESTILO

Ministrstvo za notranje zadeve LRS, 
Uprava Ljudske milice za Slovenijo, raz
pisuje

Natečaj
za sprejem v službo ljudske milice.
Pogoji za sprejem so: starost od 18 do 

50 let, telesno in duševno zdravje, do
končana osnovna šola in regulirana vo
jaška obveznost.

Oseba, ki želi vstopiti v LM in izpol
njuje prednje pogoje, vloži lastnoročno 
podpisano prošnjo, kolkovano z din 10.-, 
h kateri priloži sledeče listine, rojstni 
list, zdravniško spričevalo, zadnje šolsko 
spričevalo, potrdilo o regulirani vojaški 
obveznosti, potrdilo o državljanstvu FLRJ 
potrdilo o vpisu v volilni imenik, potrdilo 
o nekaznovanju, in oni, ki so v uslužben- 
skem razmerju, potrdilo delodajalca, da 
lahko službo zapuste, če bodo sprejeti v 
LM. K temu ise priloži še lastnoročno spi
san življenjepis in izjava prosilca, da 
ostane v službi najmanj tri leta.

Prošnjo je vložiti na postajo LM, v 
katere območju prosilec stalno prebiva, 
najpozneje do 15. marca 1951.

Služba se prične z vstopom v šolo LM.
Sprejete osebe so upravičene do pre

jemkov in drugih ugodnosti po določilih 
zakona o LM in drugih tozadevnih pred
pisih.

Iz pisarne poverjeništva za notranje 
zadeve pri OILO Krško
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Kulturno - prosvetno delo v Artičah
V Artičah je že stara tradicija široke 

kulturno-prosvetne razgibanosti. Pomanj
kanje primernih prostorov pa pomeni ve
liko oviro za razvoj tega dela. Trenutno 
si pomagajo tako, da imajo prireditve ali 
pa vaje v šolskih prostorih, ki pa nikakor 
ne zadoščajo. Vsled tega so sprejeli sklep, 
da bodo zgradili zadružni dom. Na ta na
čin bodo prišli do primernih prostorov 
tudi za kulturno dejavnost. To je potreb
no. Dosedanji obisk kulturnih prireditev 
v Artičah namreč dokazuje, da je med 
ljudmi za vsakovrstne prireditve veliko 
zanimanja.

Prosvetni del zadružnega doma v Arti
čah je v glavnem zgrajen, manjka mu le 
še streha in pa notranja ureditev. Vse to 
bi bilo lahko že dograjeno, če bi bilo več 
zanimanja med ljudmi samimi, pa tudi 
KLO in pa politične organizacije bi mo
rale malo več pomagati. Ni namreč dovolj, 
če je za izvršitev te naloge. zadolžen le 
en človek, ki ne more vsega storiti, tre
ba je splošnega sodelovanja. In tega pa 
v Artičah manjka.

V Artičah pravijo, da bodo prosvetni 
dom spravili pod streho v surovem stanju 
do 27. aprila tega leta. Takrat bomo pro
slavljali deseto obletnico ustanovitve OF 
Ali pa so vaški odbori OF o tem že kaj 
razpravljali na svojih sejah? Ali je ljud
stvo že kaj govorilo o tem na sestankih? 
To je stvar skupnosti, nas vseh! Če še 
niso, je za to že skrajni čas.

Odkritje spominske plošče borcem, ki 
so padli v narodnoosvobodilni vojni je 
prav tako važno. Krajevni odbor Zveze 
borcev je že naročil izdelavo spominske 
plošče, katero nameravajo vzidati v steno

zadružnega doma. Seveda, kadar bo ta do
grajen. Ta plošča naj bo v spomin poznim 
rodovom na borbo, ki so jo tudi Artičani 
predstavljali za našo osvoboditev. In ta
ko bodo imena naših borcev vzidana v 
stavbo tiste ideje, za katero so borci 
padli — za boljšo bodočnost našega ljud
stva — za socialistično domovino. Že čast 
samih Artič torej zahteva, da bi zadružni 
dom res čimprej dogradili.

Tudi kulturno umetniško društvo imajo 
v Artičah. Imenovali so ga po velikem 
slovenskem pesniku Otonu Župančiču. Če 
upoštevamo objektivne težave, je delo 
tega društva kar zadovoljivo. Pred krat
kim so uprizorili sodobno delo Mire Pu- 
cove: »Ogenj in pepel«, ki je dobro uspe
lo. Sedaj gostujejo po drugih odrih in 
imajo uspehe.

V kulturno-prosvetnem delu sodelujejo 
tudi naši gasilci. V Dečjem selu so na
stopili tudi na odru z igrsko prireditvijo, 
ki je uspela. Prav bi bilo, da se tudi na
ša gasilska društva vključijo s kokret- 
nirni plani v delo za dvig kulturne ravni 
na vasi, kar se vidi v primeru v Dečjem 
selu, da je mogoče.

Pionirji ne zaostajajo za starejšimi. Tu
di oni se pripravljajo pod vodstvom uči
teljice, tovarišice Aparnikove, da bodo 
pokazali, kaj zmorejo. Udejstvujejo se 
tudi pri šahu in je ta igra postala med 
njimi že splošna ljudska igra. To nam 
dokazuje tudi njihov uspeh, saj so že ne
kaj let sem prvaki krškega okraja. Uči
telja Ziherl Slavko in Haler Miha sta pri 
tem delu vložila mnogo truda, a uspeh 
jima je lahko najlepše priznanje,

Zdravi otroci = naša bodočnost!
Ena izmed glavnih nalog žena, ki je 

bila postavljena na III. kongresu AFz v 
Zagrebu, je skrb za otroka. Otroci so na
ša bodočnost. Niso samo sreča družine, 
pač pa tudi sreča domovine. Vojna je 
zdesetkala naše narode. Zato je skrb za 
naraščaj še toliko bolj važen.V si smo 
poklicani, da sodelujemo po naših močeh 
pri tem.

Zdravi otroci so predpogoj zdravega 
naraščaja. Z vsemi silami se moramo 
upreti boleznim, ki terjajo največ žrtev 
med mladino. Skrbimo za to, da bo mla
dina odraščala zdrava in krepka, ker bo
mo le na ta način postali močan narod.

Davica je ena izmed najnevarnejših 
otroških bolezni. Nikjer drugod v Jugo- 
slaviji ne oholi za davico toliko otrok 
kakor ravno v Sloveniji. Zato moramo 
storiti vse, da preprečimo to bolezen, ki 
je, kakor smo že omenili, zelo nevarna.

Davica je kužna bolezen, ki jo povzro
ča poseben bacil, ki je viden le pod mi
kroskopom (drobnogledom). Te bolezen
ske klice razširja bolnik za časa bolezni 
in navadno še nekaj časa po okrevanju. 
Vedeti moramo, da lahko izloča in pre
naša strupene bacile davice tudi na videz 
čisto zdrav človek, ki niti ne ve, da bi 
bil kdaj davico prebolel. Dandanes so 
nam že precej znana pota, po katerih se 
razširjajo bacili davice do zdravih ljudi. 
Lete namreč z drobnimi kapljicami, ki 
pri kašljanju, kihanju in glasnem govor
jenju pršijo v okolico na daljavo nekaj 
metrov. Na ta način lahko pridejo bacili 
davice naravnost v usta ali v nos zdravih 
ljudi, pogosto pa padejo kužne kapljice 
na razne predmete, ki jih nerazkužene 
uporabljajo drugi ljudje, se po njih oku- 
žijo in ohole za davco. Zlasti otroci imajo 
navado, da vsako stvar vtaknejo v usta, 
zato se pogosto okužijo.

Bacil davice se naseli najčešče na neb
nicah (mandeljnih), včasih v nosu ali na 
koži. Kjer se te klice naselijo, začno za
voljo njihovih strupov odmirati nežna 
sluznica (ali povrhnica kože) in nastanejo 
sivobele, čvrsto pritrjene obloge. Bolnik 
dobi tudi malo vročine (okrog 38—39 sto
pinj Celzija) in lahko mu otečejo žleze 
pod spodnjo čeljustjo. Če ni pravočasne 
pomoči, se davica od nebnic lahko razširi 
v grlo lin povzroči zadušitev. Razen tega 
imajo bacili davice še eno, izredno nevar
no lastnost: izločajo namreč posebno hu
de strupe, ki okvarjajo zlasti srčno mi
šico in živčevje. Pri okvarah živčevja 
nastanejo ohromitve (n. pr. mehkega ne
ba). Posebno nevarne so seveda okvare 
srčne mišice, ki se le težko popravijo in 
včasih postanejo trajne. Taki ljudje niso 
več docela sposobni za delo in lahko že 
mladi postanejo invalidi, v breme družini 
in narodu.

Vse te težke posledice davice moremo 
in moramo preprečiti.

V korist bolnika in drugih moramo bo
lezen takoj javiti, tudi če je samo sum
ljiv. Podobne spremembe kot pri davici 
vidimo tudi pri navadni angini. Zato 
ljudje pogosto mislijo na to lažjo bolezen 
in jo skušajo zdraviti po svoje ali po 
nasvetih znancev, s tem pa zamude čas, 
ko bi se dalo bolniku še pomagati. Zato 
pri vsakem takem obolenju takoj pokli
čite zdravnika, ki zlasti s preiskavo ob
log takoj ugotovi, če ima bolnik davico. 
Zgodnja ugotovitev davice je izredno 
važna! Bolnik, ki pravočasno dobi zdra
vilni serum — je rešen! Zdravnik, me
dicinska sestra ali dezinfektor tudi poskr
bi za to, da je bolnik čimpreje osamljen. 
To je doma navadno težko izvedljivo, 
razen tega je že zaradi nege bolnika in 
pa zato, da preprečimo širjenje bolezni, 
najbolje, če gre v bolnišnico. Žal se mno
gi ne držijo takih navodil ter prikrivajo 
bolezen, pa tudi sicer je pri nas med 
ljudmi mnogo bacilonosčev davice — 
zlasti med šolsko mladino. Ti navadno 
neovirano širijo bolezen, vendar tudi pro
ti temu nismo brez moči, saj lahko prav 
enostavno in na nenavaren način napra
vimo otroke odporne proti davici: če jih 
namreč zaščitimo proti davici s ceplje
njem. Na ta način stvori telo v nekaj 
tednih učinkovita obrambna 'sredstva pro
ti tej bolezni, da otrok vkljub okužitvi 
ne oboli ali pa le v izredno lahki obliki.

Najmanj odporni proti davici so otroci 
v predšolski in v šolski dobi, zato mora
mo prvenstveno te zaščititi s cepljenjem. 
Cepimo jih dvakrat. Cepivo je popolno
ma nestrupeno in cepljenje ne povzroči 
nobenih posebnih pojavov. Telesna to
plota se kratkotrajno malo zviša, nasta
ne nerazpoložen je iln morda majhna 
oteklina, ki po obkladkih kmalu izgine. 
Vse to ni prav nič važno v primeru z 
okvarami in nesrečami, ki jih povzroča 
davica. Drugod so že zdavnaj uvedli ob
vezno cepljenje otrok, ker jili s tem ob
varujemo težkih okvar, zmanjšamo šte
vilo smrtnih žrtev davice in ohranimo 
zdravo našo delovno moč. Tudi v naši 
napredni državi moramo storiti vse, da 
davico ukrotimo.

Ljudska oblast je uvedla potrebo, ki jo 
narekuje borba proti tej nevarni bolezni. 
Uvedli smo tudi pri nas obvezno ceplje
nje otrok. Cepili bomo vse otroke v sta
rosti od dveh do osmih let. Ta ukrep je 
storjen v splošno korist.

V naših rokah je zdravje naših otrok. 
Zdravje je naše največje bogastvo in te
melj na katerem ustvarjamo lepšo bodoč
nost. Ljubezen do mladine, do naših last
nih otrok, nam narekuje, da bomo na
vodila zdravstvenih organov izpolnjevali. 
Opozorimo na to še sosede. S tem bomo 
obvarovali zdravje otrok in si prihranili 
žalost, storili pa bomo mnogo tudi za 
zaščito in napredek naše skupnosti.

Krojno-šivilski tečaj so tudi organizira
li in sicer na pobudo organizacije AFŽ. 
Prizadevanje je uspelo, Dvakrat tedensko 
poiseča ta tečaj petnajst mladink, prido
bile si bodo znanje, Ivi je potrebno vsaki 
gospodinji.

Mnogo več bi v Artičah lahko storili, 
če bi ne bilo te večne borbe za primerne 
prostore. Nujna naloga nas vseh je, da 
dogradimo zadružni dom. Potem teh težav 
več ne bo in naše delo bo lažje. Ponesli 
bomo prosveto in kulturo našim delovnim

ljudem na vas in s tem bomo izvršili 
velikansko nalogo, ki jo od nas terja naš 
novi čas.

Brez prosvetljenih ljudi ne more biti 
pravega socializma. Socializem namreč 
terja od vsakega posameznika, da z zave
stjo in s spoznanjem dela za korist vseli. 
To pa more le človek, kateremu so naloge 
in pa smisel novega reda in življenja v 
celoti poznane. To je pa prosvetljeni člo
vek, rešen spon preteklosti.

Kako si bomo y bodoče 
stabautiati usnje

S sprostitvijo industrijskih izdelkov v 
prosto trgovino, pride v prosto prodajo 
tudi celotno usnje.

Mnogo težav je dosedaj povzročila na
bava; čevljev, prav posebno tistim, ki 
imajo bolne noge ali nenormalne veličine 
(velike ali male) za katere ni naša us
njarska industrija dovolj skrbela. Dose
daj so si lahko ti nesrečniki nabavljali 
potrebne čevlje le na podlagi posebnega 
zdravniškega potrdila o potrebi ortoped
ske obutve iz tako imenovanega »ortoped
skega fonda«, ki pa večinoma ni zadovo
ljeval vseh potreb. Precejšnja večina 
potrošnikov obutve je še zmeraj težila 
za doma izdelano obutvijo pa »meri« pri 
domačem čevljarju, ki pa so se morali v 
dosedanjih nabavnih razmerah odpoveda
ti svojim željam, katere so izhajale iz 
večjega zaupanja do boljše kvalitete ali 
pa čisto iz' principa na izdelano obliko. 
S tem je verjetno najbolj ugodno tiste
mu, ki hoče imeti nekaj posebnega, česar 
drugi nobeden nima, ni pa imel možnosti 
si nabaviti v prosti trgovini, kjer je bila 
večja izbira. Do tega so bili v prvi vrsti 
prisiljeni potrošniki zagotovljene preskr
be, zaradi svoje sorazmerno nižje kupne 
meči.

No, v tem pogledu je naša usnjarska 
industrija z ozirom na čim večjo izbiro 
premalo naredila. Skoro slehernega si na 
cesti že lahko po čevljih kategoriziral po 
poklicu ali kupni moči... in nazadnje, 
kaj bi se zgodilo? Postali bi uniformira
ni. kot se je to zgodilo v Sovjetski zvezi!

Petletni plan razvoja narodnega !go- 
spodarstva FLRJ predvideva nadaljno 
krepitev obrtne dejavnosti. V tem pogle
du je bila delno čevljarska obrt okrep
ljena s,planskimi nalogami v kateri pa 
niso bili zajeti vsi obrtniki. Brez dvoma

bo s tem novim načinom prodaje usnja 
tudi naša čevljarska obrt mnogo pridobi
la. Poleg dosedanjega reparaturnega dela 
bo lahko izdelovala tudi čevlje s čimer 
bo v veliki meri pripomogla k kvalitet
nejši izdelavi in večji izbiri.

Usnje bo torej lahko si vsak nabavljal 
v prosti trgovini z denarnimi kuponi z 
80 odstotnim popustom ali kmečkimi boni 
s 65 odstotnim popustom, kot pri ostalih 
predmetih industrijskega značaja v prosti 
prodaji. Pa tudi obrtniki — čevljarji bo
do lahko kupovali pod istimi pogoji za 
denarne kupone ali kmečke bone, katere 
bodo prejeli od svojih naročnikov za 
opravljeno delo. Vzemimo na primer: po
pravilo čevljev stane po prosti ceni din 
200.—:. V tem slučaju lahko plača imetnik 
denarnih kuponov z denarnimi kuponi 
proti 80 odstotnem popustu 40 din in 40 
denarnimi kuponi ali pa z kmečkimi boni 
proti 65 odstotnemu popustu, kar bi zna
šalo 70 din in isto število kmečkih bonov. 
Če pa želi potrošnik plačati po prosti ce
ni brez popusta, mu pa v tem primeru ni 
treba dati nobenih kuponov ali bonov. 
Ravno tako se pa plačilo lahko izvrši sa
mo z delnim plačilom z boni ali kun >u. 
razlika se pa doplača po prosti ceni. Ce
loten način plačila pri obrtniku je v 
glavnem isti, kot pri nakupu blaga v t' 
govi-ni, razlika je le v tem, da sme obrt
nik nakupiti za prejete denarne kupone 
ali bone zopet blago v trgovini. Vse do 
sedaj izdane nakaznice za popravilo čev
ljev so ukinjene.

Usnje si lahko nabavl jajo vsi potrošniki 
in obrtniki prsi Okrajnem Servisu v Kr
škem po želji. Zaradi večje izbire in po
manjkanja strokovnega kadra se bo us
nje zaenkrat prodajalo samo pri omenje
nem podjetju v kolikor pa bodo dane 
možnosti pa tudi v ostalih večjih potroš- 
nih centrih.

Premišljevanje genovskega m dar ja
Klel je, da se je vse bliskalo, ko sem 

ga došel na cesti, ki se vleče iz Rajhen- 
burga na Senovo. Hodil sem peš, a sem 
ga le došel, čeprav se je mučil s kolesom. 
Nekaj časa sem ga opazoval, kako se je 
opotekal po cesti, nato pa je stopil s ko
lesa an ga je raje rinil.

»Kaj pa ti, Nace, ali misliš prekleti vse 
kar vidiš okrog sebe?« sem začel pogovor.

»Ko bi le pomagalo kaj! Poglej, kar po
glej to prekleto cesto! Ali je to sploh še 
cesta, te vprašam! Še kolovozu ni več po
dobna, pa naj reče kdo kar hoče, jaz pa 
le svojo vem!« in je spet zaklel.

Kaj sem mu hotel, saj je cesta res že 
taka, da ni nikomur podobna. Je v na
šem okraju še nekaj takih, kdo bi raz
mišljal o tem*, kako bi se dalo temu od- 
pomosči. Najgrše so prav pred kamnolomi, 
kakor bi se norce brile iz nas vse skupaj. 
Če bo šlo tako naprej, bomo morali cestne 
nadzornike preimenovati v jamske nad
zornike. Že vemo zakaj.

In sva začela pogovor. Kako je kaj z 
delom, z zaslužkom, s prehrano in tako 
naprej. Mož je bil razumen in vseveden. 
Posebno ko sva začela o prehrani, mi jih 
je kar nadrobil. Videl sem, da bere dnev
no časopisje in da se tudi v najnovejših 
uredbah o dodeljevanju prehrambenih 
predmetov dobro spozna. Tako nama je 
l)il kar kratek čas.

»Poslušaj,« *mi je rekel, »kaj misliš, da 
je to prav, da nas senovške rudarje malo 
pozabljajo. Glej, bil sem v Trbovljah, pa 
sem videl, da dobivajo tam stvari, ki jih 
mi na Senovem nikakor ne dobimo takrat 
kakor pa oni. Na primer so v Trbovljah 
žc pred meseci delili jajca v prahu, pri 
nas so pa s tem šele sedaj pričeli. Kako 
misliš, da bi bilo to prav. Saj danes so 
menda naše jamske karte na Senovem 
ravno toliko vredne kakor v Trbovljah 
ali v Hrastniku.«

»Veš, Nace, to je pa takole. Trbovelj
ski okraj je industrijski, naš krški pa po
ljedelski. Industrijski okraji imajo pred
nost, pa velika mesta. Pri nas, ko smo 
bolj na deželi, že človek lažje kaj iztak
ne. tam pa je težje.«

»Slabo slišim jaz na to uho, veš! Isto 
delo opravljam. Pa naj bo, mi knapje ne 
bomo grizli drug drugega. To še nekako 
razumem, da je tako prav. Toda, prmej 
duš, kako pa, da so jajca v pralni delili 
tudi v Radečah, ali pa, kako misliš, da je 
to, da se je delilo meso včasih na Bregu 
in v Loki, mi ga pa nismo dobili. Kaj je 
Loka, Breg ali pa Radeče tildi industrij
ski kraj?«

Tu mi je pa sapo vzelo. Saj res, to pa 
menda le ni prav, da dobivajo neko pred
nostno preskrbo vasi v trboveljskem okra
ju in to samo zaradi tega, ker so v tr
boveljskem okraju. Bi bilo menda že bolj 
prav. da bi se v takem primeru razdelilo 
blago na industrijske kraje ne pa na in
dustrijske okraje ali pa mesta.

In sem zvedel, da hodijo ljudje iz na
šega okraja v sosednji okraj in tam dobe 
marsikaj česar naši delavci tukaj ne mo
rejo, pač zato, ker naš okra j ni industrij

ski. Kaj zato če je Senovo industrijski 
center, merilo je najbrže okraj. Tudi mar
melado so marsikje drugje dobili, pri nas 
pa ne.

Tako sva premišljevala in sva sklenila, 
da bova o tem kaj zapisala v »Naše delo«. 
Pomagalo menda ne bo veliko, ampak 
vsaj zapisano bo.

Mestni kino Krško predvaja:
7. in 8. marec
DEČEK IZ PREDMESTJA — sovjetski
film
10. in 11. marec
DAJ NAM DANES... — angleški film
14. in 15. marec
ZLATI ROG — sovjetski film
17. in 18. marec
BOJ ZA PROGO — francoski film 
21. in 22. marec
BOGATA NEVESTA - sovjetski film 
24. in 25. marec 
BLANCE FURY — angleški film 
28. in 29. marec
MOJA LJUBEZEN — sovjetski film
31. marec in 1. april
MAJOR IN FRKLJA — ameriški film


